
Protokół L/2023
obrad sesji Rady Miejskiej w Wołczynie 

odbytej 8 lutego 2023 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 14.00, a zakończono o godzinie 15.20.

W sesji uczestniczyło 13 radnych  zgodnie z listą obecności (załącznik do protokołu).

lp nazwisko imię status

1 Antkowiak Waldemar obecny

2 Bar Kazimierz obecny

3 Bartosiński Jan obecny

4 Krzemiński Paweł nieobecny

5 Łuczek Waldemar obecny

6 Mały Szczepan obecny

7 Mazurczak Krystyna obecna

8 Mrugalski Ryszard obecny

9 Nowak Marek obecny

10 Nowak Ryszard obecny

11 Pasternak Marcin obecny

12 Schatt Jolanta nieobecna

13 Sękala Ewelina obecna

14 Teodorowska Agata obecna

15 Zarych Adam obecny

Protokół z sesji Rady Miejskiej Nr XLIX/2023 odbytej 11 stycznia 2023 r. - radni przyjęli bez uwag. 

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.
Przewodniczący Rady wniósł o rozszerzenie porządku obrad poprzez wprowadzenie do pkt 3 jako lit. f )i g):
1)   projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Północno-zachodniego – część A”
oraz 
2)  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Centralno-Wschodniego – część A” oraz rejonu „Centralnego –
Wschodniego cześć B”

Następnie poddał pod głosowanie:

1) 

głosowanie kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego



wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Północno-zachodniego – część A”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:16:11 - 14:16:20

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

2)  

głosowanie kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Centralno-Wschodniego – część 
A” oraz rejonu „Centralnego – Wschodniego cześć B”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:17:01 - 14:17:12

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Wobec powyższego porządek obrad otrzymał brzmienie:

1. Sprawy organizacyjne.
2. Interpelacje, wnioski i zapytania.
3. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie:
a) w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2023 „SOS dla seniora”,
b) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców,



c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Wołczyn  na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków,

d) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn 
oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice,

e) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn 
oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice,

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Wierzbica Górna dla rejonu „Północno-zachodniego – część A”,

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Wierzbica Górna dla rejonu „Centralno-Wschodniego – część A” oraz rejonu „Centralnego – 
Wschodniego cześć B”

h) w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok,
i) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028.
4. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołczynie na 2023 rok.
5. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej na 2023 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2023 rok.
7. Przedstawienie sprawozdań z działalności resortowych Komisji Rady Miejskiej w Wołczynie w 2022 r.
8. Informacja z działalności Burmistrza Wołczyna w okresie między sesjami.
9. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.      

Ad. 2 Interpelacje, wnioski i zapytania

Radny Marcin Pasternak – odczytał pismo w sprawie utworzenia Klubu Radnych o nazwie „Radni Miasta 
i  Gminy  Wołczyn  –  Region  Kluczborski”,  w  skład  którego  wchodzi:  radny  Marcin  Pasternak,  radny
Waldemar Łuczek, radna Ewelina Sękala, a następnie złożył na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej.
W dalszej swojej wypowiedzi w imieniu Rodziców dzieci klas VI  prosił o informacje na jakim etapie są
działania  mające  na  celu  uregulowanie  funkcjonowania  oddziałów  szkolnych  w  Wierzbicy  Górnej
i w Komorznie.
Czy  zgodnie  z  postanowieniami  Komisji  Oświatowej  zostały  wystosowane  pisma  do  szkół
stowarzyszeniowych?
Czy w związku z brakiem zgody rodziców na dobrowolne przeniesienie dzieci do Wołczyna mogą ucierpieć
jakieś inwestycje planowane, czy rozpoczęte?
Czy prawdą jest to, że rodzicom zostały przedstawione deklaracje mające na celu dobrowolne przeniesienie
dzieci do szkoły podstawowej w Wołczynie celem rozwiązania tego problemu i na ile i  z  jakim to się
spotkało echem ze strony tych rodziców?
Dlaczego organ prowadzący mając świadomość o problemie jaki  stoi  przed nim, na etapie  planowania
budżetu,  nie  uwzględnił  środków w budżecie  na utworzenie  tych  oddziałów i  nie  rozpoczął  wcześniej
rozmów z rodzicami w kwestii dobrowolnego przeniesienia?
W dalszej wypowiedzi pytał w imieniu mieszkańców ul. Brzechwy, co z wnioskiem jaki złożyli w zeszłym
roku w październiku  o poprawienie stanu chodnika - w odpowiedzi dostali deklarację uzasadniającą, że ze
względu na aktualny brak środków w budżecie zostaną powzięte działania w miarę możliwym najszybszym
terminie. Mieszkańcy chcieli uzyskać informacje w jaki sposób ta kwestia została rozstrzygnięta i czy jakieś
plany w tej kwestii są wdrażane?
Następnie  podkreślił,  że  jakiś  czas  temu  Burmistrz  powołał  Komisję  mającą  na  celu  zredukowanie
wydatków  na  energię  elektryczną  w  jednostkach  oraz  w  całej  infrastrukturze,  która  znajduje  się  we
władaniu Miasta i Gminy. W związku z tym prosił o informację jakie komisja ta powzięła działania i jakie
są konkluzje.



Ad. 3 Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie:

3.a. w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2023 „SOS dla seniora”

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok 2023 „SOS dla seniora”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:24:49 - 14:24:56

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/460/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie  w sprawie lokalnego programu osłonowego na rok
2023 „SOS dla seniora” (stanowi załącznik do protokołu)

3.b. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu 
pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 
dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:25:55 - 14:26:02

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %



WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/461/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki za
jeden kilometr przebiegu pojazdu,  uwzględnianej  przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu
dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców  (stanowi załącznik do protokołu)

3.c. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Wołczyn na prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub
znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu 
Gminy Wołczyn na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 
ewidencji zabytków

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:26:59 - 14:27:11

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/462/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad
udzielania  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wołczyn  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty
budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  lub  znajdującym  się  w  gminnej  ewidencji
zabytków  (stanowi załącznik do protokołu)

3.d. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn 
oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto



data 08 lutego 2023 r. czas 14:27:56 - 14:28:04

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/463/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie  w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wołczyn  oraz  wsi  Ligota  Wołczyńska  i Gierałcice  (stanowi
załącznik do protokołu)

3.e. w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wołczyn 
oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Wołczyn oraz wsi Ligota Wołczyńska i Gierałcice

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:28:52 - 14:28:59

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/464/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wołczyn  oraz  wsi  Ligota  Wołczyńska  i Gierałcice   (stanowi
załącznik do protokołu)



3.f. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Wierzbica Górna dla rejonu „Północno-zachodniego – część A”

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Północno-zachodniego – część A”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:30:00 - 14:30:07

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  L/465/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Wierzbica  Górna  dla  rejonu  „Północno-
zachodniego – część A” (stanowi załącznik do protokołu)

3.g. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Wierzbica Górna dla rejonu „Centralno-Wschodniego – część A” oraz rejonu „Centralnego – 
Wschodniego cześć B”

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Wierzbica Górna dla rejonu „Centralno-Wschodniego – część 
A” oraz rejonu „Centralnego – Wschodniego cześć B”

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:31:03 - 14:31:10

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 12 92.31 % pula głosów 15 -



PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała  Nr  L/466/2023  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Wierzbica  Górna  dla  rejonu  „Centralno-
Wschodniego – część A” oraz rejonu „Centralnego – Wschodniego cześć B” (stanowi załącznik do protokołu)

3.h. w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2023 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:31:55 - 14:32:06

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/467/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie  w sprawie zmian budżetu gminy Wołczyn na 2023
rok (stanowi załącznik do protokołu)

3.i. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2028

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:33:01 - 14:33:08

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie



status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/468/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej
na lata 2023-2028 (stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 4. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołczynie (załącznik do protokołu).

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił propozycje do planu pracy na 2023 r. 

Dyskusji nie było.

głosowanie Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wołczynie

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:36:01 - 14:36:13

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Ad. 5. Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej Rady Miejskiej w Wołczynie  
(załącznik do protokołu).

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej przedstawił propozycje do planu pracy na 
2023 r.

Dyskusji nie było.

głosowanie Przyjęcie planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej Rady 
Miejskiej w Wołczynie

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto



data 08 lutego 2023 r. czas 14:37:02 - 14:37:19

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2023 rok

Opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej do przedstawionego projektu uchwały jest pozytywna.

Dyskusji nie było.

głosowanie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wołczynie na 2023 rok

jednostka Sesja Rady Miejskiej w Wołczynie

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 08 lutego 2023 r. czas 14:38:19 - 14:38:29

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

Podsumowanie

status ilość procent status ilość procent

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 %

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 2 13.33 %

Uchwała Nr L/469/2023 Rady Miejskiej w Wołczynie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w
Wołczynie na 2023 rok (stanowi załącznik do protokołu)

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdań z działalności resortowych Komisji Rady Miejskiej w Wołczynie w 2022
roku 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w 2022 r. (załącznik do
protokołu).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  –  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności
Komisji w 2022 r. (załącznik do protokołu).

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w 2022 r.
(załącznik do protokołu).



Ad. 8. Informacja z działalności Burmistrza Wołczyna w okresie między sesjami (załącznik do protokołu)

Burmistrz – zabierając głos podkreślił sprawy:
- ogłoszony został przetarg na zadanie pn. „Modernizacja infrastruktury kulturalnej w gminie Wołczyn”. 
Zakres zadania to:
            -  termomodernizacja oraz remont budynku świetlicy wiejskiej w Brzezinkach, 

- przebudowa świetlicy wiejskiej w Świniarach Małych, 
- przebudowa świetlicy w Rożnowie;

- podpisano umowę na zadanie „Przebudowa drogi w Wierzbicy Górnej”.
W ramach inwestycji i remontów:
- trwają roboty budowlane na zadaniu pn. „ Rozbudowa remizy OSP w Wołczynie”,
-  rozpoczęły  się  roboty  na  zadaniu: Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Świniarach  Wielkich
i Krzywiczynach,
- rozpoczęły się roboty budowlane na zadaniu „Przebudowa drogi w Wierzbicy Górnej”.
Złożono  wniosek  w  projekcie  pn.  „Marszałkowska  Inicjatywa  Sołecka  –  Opolskie  w  latach  2023-2025”.
Zgłoszone Sołectwa w tym rozdaniu: Bruny, Brynica, Duczów Wielki i Mały, Świniary Małe, Świniary Wielkie,
Wierzbica Dolna, Wierzbica Górna.
W zakresie oświaty w Zespole Szkół w Wołczynie i Szkole Podstawowej w Skałągach został zorganizowany II
etap  eliminacji  gminnych  konkursów  przedmiotowych  dla  uczniów  szkół  podstawowych  województwa
opolskiego w roku szkolnym 2022/2023. Łącznie w 9 konkursach przedmiotowych uczestniczyło 65 uczniów
z tego ze Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Wołczynie - 47, Szkoły Podstawowej w Szymonkowie – 4
i Szkoły Podstawowej w Skałągach - 14.
Następnie podkreślił, że w okresie sprawozdawczym uczestniczył w wydarzeniach, m.in.:
- w spotkaniu z emerytami i rencistami podczas, którego były podziękowania za wieloletnie pełnienie funkcji
Przewodniczącej  Koła  przez  Panią  Irenę  Kuśmierz  oraz  pogratulowaliśmy  nowej  przewodniczącej  Zarządu
Emerytów i Rencistów, którą została p. Renata Muzyka,
- w spotkaniu z koordynatorem do spraw rekrutacji dawców DKMS w sprawie organizacji dnia Dawcy Szpiku
razem z DKMS dla maleńkiej Zuzi,
- w spotkaniu z rodzicami dzieci klas 6 z Komorzna i Wierzbicy Górnej,
- w zebraniu sprawozdawczym w OSP w Wołczynie i OSP w Wierzchach,
- odbyliśmy również spotkanie z uczniami stypendystami z naszego Liceum Ogólnokształcącego.

Ad. 9. Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania

Zastępca  Burmistrza  zbierając  głos  odniósł  się  do  pytania  dotyczącego działań  związanych ze  zmianami
w  szkołach,  stwierdził,  że  zgodnie  z  tym  co  rekomendowała  doraźna  Komisja  Oświaty  podjęte  zostały
następujące działania: spotkaliśmy się z rodzicami uczniów klas VI Szkoły Podstawowej w Wierzbicy Górnej
i Szkoły Podstawowej w Komorznie. Spotkanie odbyło się na terenie Zespołu Szkół w Wołczynie,  chcieliśmy
poprzez tą lokalizację pokazać rodzicom jakie warunki proponujemy dzieciom, które ewentualnie zdecydują
się na przejście do klasy VII do Wołczyna. W dalszej wypowiedzi podkreślił, że warunki są bardzo dobre,
dlatego, że dysponujemy dobrze wyposażonymi salami do nauczania, dysponujemy halą sportową, stołówką,
świetlicą  szkolną  wszystko  to  funkcjonuje  i  uczniowie  będą  mogli  korzystać.  Podczas  spotkania
informowaliśmy o kosztach funkcjonowania oświaty na terenie gminy.
Uważa, że naszym obowiązkiem jest mówienie rzetelnie o wydatkach i  o finansach i to, że w przyszłości
gdyby miały być utworzone oddziały VII i  VIII  klasy w szkole Wierzbicy i  szkole w Komorznie będzie
generowało dodatkowe koszty w stosunku do tego co jest obecnie, a jeżeli będzie generowało dodatkowe
koszty to musimy po prostu zrezygnować z innych zadań.
Po spotkaniu przekazaliśmy dyrekcji  szkół  druki  deklaracji  dla  Rodziców.  Deklaracje  jeszcze do nas  nie
spłynęły. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jest członkiem Komisji Oświaty i procedując ten temat mieliśmy dostęp
do szerokiej informacji, z której jasno wynika, że tworzenie dodatkowych oddziałów wiąże się z kosztami.
Wszyscy  zdajemy  sobie  sprawę  jak  tu  siedzimy,  że  już  w  znacznym  stopniu  obciążamy  nasz  budżet
dodatkowymi kosztami na obsługę oświaty w gminie. Tworząc te oddziały wygenerujemy dodatkowe koszty
utrzymania oświaty.



Radny Bartosiński stwierdził, że rodzice prosili, aby zainteresowane dzieci mogły zobaczyć szkołę.

Burmistrz – stwierdził, że w rzetelny sposób przestawiamy koszty funkcjonowania naszej oświaty, 
- zapowiadana subwencja jest na poziomie 9 800 0000 zł, a szeroko rozumiana oświata, w tym i przedszkola,
żłobek,  dowóz,  dożywianie  kosztuje  naszą  gminę  około  23  mln  zł,  więc  z  budżetu  już  dokładamy  około
13 mln zł.
Dlatego uznaliśmy, że na tym etapie najlepszym rozwiązaniem jest przekonywanie rodziców, żeby VII i VIII
klasy uczęszczały do Wołczyna, tak jak od 20 lat uczęszczają w tych rocznikach dzieci i młodzież najpierw
poprzez gimnazja, a w ostatnich latach poprzez VII i VIII klasę.
Odnośnie wniosku Komisji dotyczącego Szkół Stowarzyszeniowych - uznałem, że trzeba rozmawiać z Zarządem
Stowarzyszeń  i  działania  takie  zostały  podjęte.  Mamy  zaplanowane  spotkanie   Zarządem  Szkoły
Stowarzyszeniowej w Szymonkowie i też z mieszkańcami, takie spotkanie zamierzamy odbyć również Zarządem
Stowarzyszenia jako organem prowadzącym Szkoły w Skałągach.
Temat  ulicy  Brzechwy  stwierdził,  że  jako  organ  wykonawczy  realizuje  to  co  jest  zapisane  w  uchwale
budżetowej. Mieszkańcy otrzymali odpowiedź, że na tym etapie w budżecie nie są zaplanowane środki.
Przypomniał, że 2023 r. wprowadziliśmy do budżetu ulicę Jadwigi, ulicę Ligonia, Waryńskiego i ulicę Leśną.
Gmina jest  w trudnej  sytuacji  finansowej, niestety dlatego,  że nie mamy wpływu na koszty funkcjonowania
Gminy, na malejącą liczbę dzieci, a za tym zmniejszającą się subwencję oświatową.
Obciążenia dla gmin, nie tylko Gminy Wołczyn rosną w takim stopniu zatrważającym, że niestety musimy się
liczyć z szukaniem oszczędzania.
Co do powołania komisji odnośnie energii – finalnie taka komisja nie została powołana, ale to tylko dlatego, że
przekazaliśmy wszystkim podmiotom, wszystkim naszym jednostkom, że mają przygotować plan oszczędzania,
ponieważ musimy wykazać się oszczędnością. Wszyscy kierownicy jednostek zobowiązali się do tego. Informują
nas, jakie działania podjęli w oszczędzaniu.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – zamknął L sesję Rady Miejskiej
w Wołczynie.

                                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                                     Waldemar Antkowiak 

  Protokołowała

  Julita Matelska 


